
 

 
 
FolketiŶgets FiŶaŶsudvalg har deŶ ϰ. septeŵďer ϮϬϮϬ stillet følgeŶde spørgsŵål Ŷr. 
ϯϰ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ oŵ L ϮϬϲ ;forslag oŵ fiŶaŶslov for fiŶaŶsåret 
ϮϬϮϭͿ soŵ herŵed ďesvares. Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra Sophie Løhde ;VͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϯϰ:  
”Hvorfor øreŵærker regeriŶgeŶ ikke eŶ eŶeste kroŶe til det Ŷære suŶdhedsvæseŶ 
på fiŶaŶslovsforslaget?” 
 
Svar på spørgsŵål Ŷr. ϯϰ: 
Det er vigtigt for regeriŶgeŶ, at det Ŷære suŶdhedsvæseŶ styrkes. Det giver tryghed, 
at hjælpeŶ er Ŷær, Ŷår ŵaŶ har ďrug for deŶ.  
 
Det Ŷære suŶdhedsvæseŶ er plaĐeret tæt på ďorgerŶes ďopæl og hjeŵ, og drives 
ďåde af regioŶer og koŵŵuŶer. Derfor er eŶ stor del af de ŵidler, der ďruges i det 
Ŷære suŶdhedsvæseŶ, sat af ifŵ. økoŶoŵiaftalerŶe ŵed koŵŵuŶer og regioŶer.  
 
Yderligere har regeriŶgeŶ ŵeldt ud, at deŶ vil sætte gaŶg i eŶ åďeŶ og iŶddrageŶde 
proĐes for at fiŶde ud, hvor og hvordaŶ der er ďehov for strukturelle forďedriŶger i 
suŶdhedsvæseŶet ŵed heŶďlik på, at der kaŶ iŶdkaldes til politiske forhaŶdliŶger oŵ 
eŶ suŶdhedsreforŵ. Her er det også regeriŶgeŶs aŵďitioŶ at styrke det Ŷære suŶd‐
hedsvæseŶ.  
 
Jeg kaŶ desudeŶ heŶvise til ŵit svar på spørgsŵål Ϯϰ og Ϯϱ.  
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